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ABSTRACT 
 

Master's thesis: 77 p., 8 fig., 1 table, 94 sources  

 

BALANCING LOCAL BUDGETS, FISCAL RISKS, REVENUE BASE, TAX 

REVENUE, NON-TAX REVENUE, INTERBUDGETARY REGULATION 

MECHANISM, FISCAL DECENTRALIZATION, DEBT SUSTAINABILITY 

 

The aim of the master's thesis research is to develop theoretical approaches and 

a set of practical measures to balance local budgets in China. 

The relevance of the master’s thesis is balanced local budgets form the basis for 

the effective activity of local governments, and a sufficient amount of financial 

resources allows municipalities to effectively implement the programs of socio-

economic development of their territories. Thus, consideration of the issues of ensuring 

the long-term balance and sustainability of local budgets of China's budgetary system 

seems extremely relevant. 

The object of study is the local budgets in China. 

Subject of research is the financial and organizational relations arising in the 

process of balancing the local budgets of China.  

Scientific novelty of the study: the theoretical and methodological aspects of 

balancing the local budget are investigated; the analysis of the current state of local 

budget balancing in China is carried out; the problems of forming local budgets in 

China are revealed and the main directions of balancing local budgets in China are 

defined. 

The area of possible practical application of work research are institutions and 

organizations, such as finance departments, financial institutions, and research 

institutes, which can use the findings and recommendations of this study to formulate 

better policies and measures to promote local budget balance and fiscal sustainability 

in China. 

The master's thesis is an independent research.  

 



ОБЩАЯ ХАРАКТЕРИСТИКА РАБОТЫ 

 

Магистерская диссертация: 77 с., 8 рис., 1 табл., 94 источника 

 

СБАЛАНСИРОВАННОСТЬ МЕСТНЫХ БЮДЖЕТОВ, ФИСКАЛЬНЫЕ 

РИСКИ, ДОХОДНАЯ БАЗА, НАЛОГОВЫЕ ПОСТУПЛЕНИЯ,                      

НЕНАЛОГОВЫЕ ПОСТУПЛЕНИЯ, МЕХАНИЗМ МЕЖБЮДЖЕТНОГО      

РЕГУЛИРОВАНИЯ, ФИСКАЛЬНАЯ ДЕЦЕНТРАЛИЗАЦИЯ, ДОЛГОВАЯ 

УСТОЙЧИВОСТЬ 

 

Цель диссертационного исследования состоит в разработке теоретических 

подходов и комплекса практических рекомендаций по обеспечению 

сбалансированности местных бюджетов в Китае. 

Актуальность магистерской диссертации обусловлена тем, что 

сбалансированные местные бюджеты составляют основу для эффективной 

деятельности органов местного самоуправления, а достаточный объем 

финансовых ресурсов позволяет муниципальным образованиям результативно 

осуществлять программы социально-экономического развития своих 

территорий. Таким образом, рассмотрение вопросов обеспечения долгосрочной 

сбалансированности и устойчивости местных бюджетов бюджетной системы 

Китая представляется крайне актуальным. 

Объектом исследования в магистерской диссертации выступают местные 

бюджеты Китая.  

Предметом исследования выступают финансово-организационные 

отношения, возникающие в процессе обеспечения сбалансированности местных 

бюджетов Китая. 

Научная новизна исследования: в работе исследованы теоретико-

методологические аспекты сбалансированности местного бюджета; проведен 

анализ современного состояния сбалансированности местных бюджетов в Китае; 

выявлены проблемы формирования местных бюджетов в стране и определены 

основные направления обеспечения сбалансированности местных бюджетов в 

Китае.  

Областью возможного практического применения исследований работы 

являются финансовые департаменты, а также финансовые и исследовательские 

институты Китая. 

Магистерская диссертация является самостоятельно выполненным 

исследованием. 
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